
ش�هروند| نوبخ��ت روز گذش��ته در نشس��ت 
خبری اش ب��ا اعلام این مطلب که برداش��ت دولت 
از صن��دوق توس��عه قانونی و ب��ا اس��تجازه از رهبر 
انقلاب بوده اس��ت، نقطه پایانی بر داستان برداشت 
غیرقانونی از این صندوق گذاش��ت. البته او پیش تر 
هم این موضوع را توضی��ح داده و علاوه بر این مورد 
بررسی در کمیسیون برنامه و بودجه هم قرار گرفته 
بود، اما همچنان برخی نمایندگان مجلس ازجمله 
احمد توکلی و حمید رسایی، نمایندگان تهران البته 
با حمایت های علی لاریجانی، رئیس مجلس، بر این 
موضوع اصرار داشتند. تا آنجا که احمد توکلی طی 
مصاحبه ای بر موضع خ��ود در این باره تاکید کرد و 
گفت که اش��تباه آقای نوبخت این اس��ت که ماجرا 
را انکار می کن��د، در صورتی ک��ه می تواند تخلف را 
بپذیرد و با شرح محذورات و مشکلات عذرخواهی 
کند. با این وج��ود دولت هم از موض��ع خود کوتاه 
نیامد و س��خنگوی دولت گزارش دیوان محاسبات 
در راس��تای این برداش��ت را غیرقطعی اعلام کرد. 
ام��ا درنهایت اصرار نمایندگان ب��ر این موضوع پای 
دولتی ها را به مجلس و کمیس��یون برنامه و بودجه 
باز کرد که حاصل آن بیانیه مشترک دولت و مجلس 
ش��د. بیانیه ای که توضیح می داد مبلغ یاد ش��ده از 
حساب توسعه ملی سند خورده است که متعاقبا با 
تذکر دیوان محاسبات به بانک مرکزی سند دیگری 
صادر و اشتباه مذکور اصلاح و مبلغ مذکور از منشأ 
درآمد نفت منظور شده است. اما درآمد ناشی از آن 
صرف امور عمرانی کش��ور ش��ده و در جای دیگری 
هزینه نشده است. با وجود این، نوبخت برای تکمیل 
توضیحاتش و پایان ماجرای برداشت غیرقانونی از 
صندوق توس��عه در نشس��ت خبری اش از دلیل و 
چرایی این برداشت پرده برداشت و گفت: »کاهش 
نزولات جوی و مش��کل بحران آب در ایران، منطقه 
و جهان جدی است. بنابراین استحصال و نگهداری 
آب بسیار پراهمیت است و به همین جهت وظیفه 
دولت مهار منابع آبی فراوانی است که از مرزها خارج 
می شود تا به نحو شایس��ته در داخل از آنها استفاده 
ش��ود.« او در توضیح این مطلب ادامه داد: »با توجه 
به این که برای این کار نیاز به منابعی بود لذا از رهبر 
معظم انقلاب اس��تجازه ای صورت گرفت تا بتوانیم 
8 میلیارد دلار طی 4  سال یعنی هر  سال 2 میلیارد 
دلار از منابع صندوق توس��عه ملی استفاده کنیم.« 
س��خنگوی دولت با بیان این که مشکل از آن جایی 
شروع می شود که این منابع در خارج از کشور است، 
با برشمردن دو راهکار برای تبدیل ریالی آن توضیح 
داد: »از این مناب��ع که در خارج از کش��ور قرار دارد 

فقط می توانیم برای خرید کالاهای اساس��ی یا دارو 
استفاده کنیم.« نوبخت تاکید کرد: »برای حل این 
مشکل مصوبه ای در هیأت وزیران شکل گرفت که 
وزارت جهادکشاورزی بتواند کالاهای اساسی وارد 
کند و در داخل آن را بفروش��د و از ریال آن در جهت 
مهار و بهره وری آب استفاده شود.« وی با بیان این که 
تا کنون 330 میلی��ون دلار از این رقم اقدام ش��ده 
اس��ت و مابقی هم درحال انجام است، خاطرنشان 
کرد: »این تصمی��م برای آن بود ک��ه پول پرقدرت 
وارد کشور نشود و در جلس��ه ای هم که معاون اول 
رئیس جمهوری و جمعی از نمایندگان داشتند این 

توضیحات بیان شد و آنها هم توجیه شدند.«
دفاع سخنگو از معاون اول 

اسحاق جهانگیری سال هاست از مؤسسان و عضو 
ش��ورای مرکزی حزب کارگزاران س��ازندگی است. 
حزبی که مدتی در دولت دهم از نفس افتاد اما با روی 
کار آمدن دولت روحانی فعالیت هایش را دوباره از سر 
گرفت. اما آنچه اکنون تا حدودی پیرامون کارگزاران 
مطرح می شود، حضور اسحاق جهانگیری است که 
اکنون در قامت مع��اون اول رئیس جمهوری حاضر 
است. برخی به دلیل این حضور شائبه های استفاده 
کارگ��زاران از امکانات دولتی را مط��رح می کنند و 
برخی دیگر هم این عضویت را غیرقانونی می دانند. 
گروهی هم تئوری دخالت دولت در انتخابات را عنوان 
می کنند. اما س��خنگوی دولت روز گذش��ته حضور 
جهانگیری در کارگزاران را قانونی اعلام کرد و گفت: 
این که آقای جهانگیری با حزب کارگزاران همکاری 

داشته اند س��خن نو و تازه ای نیست اما وقتی ایشان 
در  س��ال نو می خواهند به دوستانشان سری بزنند 
این قدر م��ورد توجه قرار می گی��رد. او با بیان این که 
هر یک از اعضای دولت ممکن اس��ت یک س��لیقه 
سیاسی داشته باش��ند، گفت: اگر منظور این است 
که از امکانات دولتی برای حزب استفاده شود، حرف 
نادرستی است. این هم که چون دولت با برخی احزاب 
همگرایی دارد پس به صورت حزبی در انتخابات وارد 
می ش��ود، درست نیس��ت. البته دولت در چارچوب 
قانونی خود باید انتخابات سالمی را برگزار کند و حتما  
با این انگیزه به انتخابات ورود خواهد کرد. ولی این که 
دولت بخواهد اعمال نظر کند سخن درستی نیست. 
نوبخت همچنین گف��ت: »حضور دکتر جهانگیری 
و هر یک از اعضای دولت در احزاب��ی که قبلا در آن 
بوده اند خلاف قانون نیست بلکه خلاف قانون وقتی 
است که از امکانات دولتی برای حزب استفاده شود.« 
سخنگوی دولت همچنین در پاسخ به سوالی درباره 
وضع لایح��ه منابع مالی اح��زاب، اظهار ک��رد: »ما 
تلاشمان را خواهیم کرد که این لایحه به مجلس برود 
و هر مقدار هم که لازم است از طریق آیین نامه های 

دولت بر شفافیت منابع انتخاباتی تاکید می کنیم.«
پروژه های ناتمام

یکی از گلایه هایی که شاید دولت هیچ وقت آن را 
در قالب گلایه مطرح نک��رد، پروژه های باقی مانده از 
دولت قبل اس��ت. پروژه های ناتمامی که عدد آن به 
2 ه��زار و 900 می رس��د. نوبخت در ادامه نشس��ت 
خبری اش با پرداختن به این موضوع گفت که بخشی 

از این طرح ها الان توجیه اقتص��ادی ندارند و حتی 
در رابطه با برخی طرح ها گفته می شود که در زمان 
راه اندازی نیز توجیه نداش��ته اند. س��خنگوی دولت 
خاطرنشان کرد: »ما در تلاشیم طرح های توجیه دار 
بالای 80 درصد را به اتمام برسانیم و به همین جهت 
سال گذشته 46 طرح به اتمام رسید.« نوبخت ادامه 
داد: »در این س��فرها طرح های ناتمامی که از توجیه 
اقتصادی و اجتماعی برخوردارند، شناسایی می شوند 
و ما تلاش می کنیم در هر س��فر تعدادی از آنها را به 

اتمام برسانیم.«
خبرهای دولت از نان تا مسکن

نوبخت در ادامه نشس��ت خب��ری از عدم حذف 
یارانه نان خب��ر داد و درباره قیمت نفت تاکید کرد: 
»همواره سیاس��ت دولت این اس��ت که نسبت به 
تعادل بخشی قیمت نفت اقدام کند. قیمت کنونی 
نفت تحت تأثیر فشار سیاس��ی است و ما معتقدیم 
باید به قیمت واقعی برگردد.« س��خنگوی دولت با 
بیان این که در  سال جدید 50 میلیارد تومان سقف 
تسهیلات مس��کن افزایش می یابد، گفت: »امسال 
دولت هم طرح تحول س��لامت را استمرار خواهد 
بخشید، هم در تولید مس��کن گام برمی دارد و هم 
به اش��تغال فارغ التحصیلان کم��ک خواهد کرد.« 
نوبخت همچنی��ن از مخالف��ت دولت ب��ا افزایش 
قیمت خ��ودرو خبرداد. وی در پاس��خ به س��والی 
درباره امنیت مرزهای ش��رقی کش��ور گفت: »این 
موضوع در شورایعالی امنیت ملی و شورای امنیت 
کش��ور مورد توجه اس��ت و در این باره تاکید شد تا 
نس��بت به صیانت و مراقبت بیش��تر از مرزها اقدام 
شود و ش��اهد بی نظمی هایی که بیش��تر به خاطر 
عدم کنترل دولت همسایه به ویژه پاکستان است، 
نباش��یم.« وی افزود: » ضمن این ک��ه به آن دولت 
محترم تذکر داده ایم تلاش ما این اس��ت تا کاستی 
آنها را خودمان جبران کنیم و این کار درحال انجام 
است.« همچنین سخنگوی دولت حذف پنج گروه 
یارانه بگیر را تکذی��ب و تاکید کرد: »در  س��ال 94 
چگونگی اجرای قانون هدفمندی یارانه ها در تبصره 
20 تبیین و در آن تصریح شد که اجرای این تبصره 
باید مطابق آیین نامه اجرایی مصوب دولت باشد. به 
دلیل تاخیر در تصویب بودجه و ارسال آن از مجلس 
به دولت، هنوز آیین نامه اجرای آن تصویب نش��ده 
است تا ابلاغ کنیم.« نوبخت از رسانه ها خواست تا 
پیش از ابلاغ آیین نامه به هیچ منبع رسمی از دولت 
مبنی بر این که دولت قص��د دارد یارانه پنج گروه را 
حذف کند؛ اشاره نکنند و همچنین قبل از تصویب 

آن در جامعه تشویش ایجاد نکنند.

گپروی خط خبر سخنگوی دولت در نشست خبری مطرح کرد: 

برداشت 2  میلیارد دلار از صندوق توسعه برای مدیریت آب های مرزی
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فرشید غضنفرپور| »هرکس در عرصه اقتصاد 
کشور قدم مثبتی گذاشته بانک ها نابودش کرده اند.« 
بهروز نعمتی، نماینده مردم اس��دآباد و س��خنگوی 
هیأت رئیسه مجلس ش��ورای اسلامی روز گذشته با 
این سخنان به استقبال وزیر اقتصاد در صحن علنی 
مجلس رفت. وزیری که با 274 رأی از مجموع 284 
رأی بالاترین رأی اعتماد تاریخ جمهوری اسلامی را 
به خود اختصاص داده بود و از قضای روزگار نخستین 
کارت زرد کابینه را هم او از همین مجلس دریافت کرد، 
روز گذش��ته از یک قدمی کارت زرد س��وم بازگشت 
و نماینده س��وال کننده با پادرمیانی محمدحس��ن 
ابوترابی فرد به صورت مش��روط از پاس��خ های وزیر 
قانع ش��د. مطابق آیین نامه داخلی مجلس ش��ورای 
اس��لامی چنانچه هر یک از وزرا پس از سه بار سوال 
نتوانند نمایندگان سوال کننده را متقاعد کنند، طرح 

استیضاح آنان در مجلس به جریان می افتد. 
از وزیر اقتصاد توس��ط نمایندگان مردم اس��دآباد 
و قائمشهر در مجلس ش��ورای اسلامی درباره دلیل 
»فقدان راهبرد مشخص در زمینه نرخ سود بانکی و 
تسهیلات« پرسش شد و علی طیب نیا نیز به دلیل 
پاسخ به همین پرسش ها در صحن علنی بهارستان 
حاضر شد تا برای س��ومین بار به نمایندگان درباره 

عملکردش پاسخ بدهد. 
به گزارش خان��ه ملت، بهروز نعمت��ی خطاب به 

وزیر اقتص��اد گفت: برخی 
افراد ب��ا دریاف��ت وام های 
37 میلیون تومانی به میزان 
90 میلیون تومان س��ود به 
بانک ه��ا پرداخت کرده اند، 
نقش دولت و جنابعالی در 
این موض��وع تا چ��ه اندازه 
اس��ت؟ آیا فش��ارهایی که 
ش��ما به برخی اف��راد برای 

بازپرداخت مطالباتش��ان آورده اید، به اندازه افرادی 
بوده اس��ت که به اندازه 23 هزار  میلی��ارد تومان وام 
دریافت کرده  و هیچ اقدامی در جهت بازپرداخت آن 
نکرده اند؟ بنابراین باید به این موضوع اشاره کنید که 
چه تصمیماتی قرار است برای کاهش نرخ سود بانکی 

بگیرید؟ 
نماینده مردم اس��دآباد در مجل��س همچنین از 
طیب نیا پرسید: آیا از بانک های عامل پرسیده اید که 
تاکنون اموال چه تعداد از م��ردم به دلیل ناتوانی در 
پرداخت س��ود بانک های خود مصادره شده است؟ 
و جنابعالی تا چه حد به مس��ائل مالی مردم اهمیت 

می دهید؟
وزیر امور اقتص��اد و دارایی هنگامی که در جایگاه 
قرار گرفت در پاس��خ به س��وال بهروز نعمتی گفت: 
براس��اس ماده 92 قانون برنامه پنج��م، تعیین نرخ 

سود و س��پرده های بانکی 
به ش��ورای پ��ول و اعتبار 
واگ��ذار ش��ده و براس��اس 
قوانین برنامه 4 و 5 ریاست 
این شورا برعهده رئیس کل 
بانک مرکزی قرار داده شده 
و دبیرخانه این شورا نیز در 

بانک مرکزی مستقر است.
داده  ادام��ه  طیب نی��ا 
اس��ت: وزارت اقتصاد تنها به عنوان یک��ی از اعضای 
صاحب رأی ش��ورا می تواند در تصمیم گیری هاي 
سیاس��ت هاي پولی و بانکی نقش داش��ته باش��د. 
همچنین تکالیف وضع ش��ده در تبص��ره 16 قانون 
بودجه  سال 93 کل کش��ور مربوط به خانواده معزز 
ش��هدا، ایثارگران و جانبازان برعهده دس��تگاه های 
مختل��ف قرار داده ش��ده که در ای��ن بین هیچ گونه 
تکلیفی ب��رای وزارت اقتصاد و ام��ور دارایی در این 

تبصره لحاظ نشده است. 
به گفته وزیر اقتصاد واقعیت این است که طی دو 
 سال گذش��ته تغییرات جدی ای در بازار پول کشور 
به وجود آمده اس��ت، به طوری که در گذشته همواره 
نرخ سود سپرده های بانکی از نرخ بانکی کمتر بوده 
و سپرده گذاران به دریافت کنندگان تسهیلات بانکی 
یارانه ای می دادند اما طی دو  س��ال گذش��ته تورم از 

40به 15 درصد کاهش یافت و تنها در  سال 93 نرخ 
تورم 19 درصد کاهش یافت، در حالی که نرخ س��ود 

سپرده و تسهیلات بانکی کاهشی نداشته است.
علی طیب نی��ا در بخش دیگری از س��خنان خود 
افزود: اگر نرخ س��ود تس��هیلات را 28 واحد در نظر 
بگیریم یعنی نرخ واقعی سود تسهیلات در حال حاضر 
12.5 درصد است که این نرخ بالا مشکلاتی را ایجاد 
می کند. یکی از این مشکلات این است که واحدهای 
تولیدی و فعالان اقتصادی قادر نیستند این نرخ بالا 
را بپردازند و ش��اهد ناتوانی در بازپرداخت بدهی ها و 

ورشکستگی این واحدهای تولیدی هستیم.
در نهای��ت بهروز نعمت��ی که پی��ش از این گفته 
بود بنده در شرایطی هس��تم که اگر اصرار کنم وزیر 
اقتصاد س��ه کارته خواهد ش��د و از وزارت می افتد، 
گفت: با توجه به این که رهبری امسال را  سال همدلی 
نامگذاری کرده اند انتظار داریم ک��ه راهکاری برای 
این مشکلات بیابیم تا بتوانیم جواب مردم را بدهیم 
و اگر در همین جلسه وزیر قول دهد که مشکلات را 
حل کند من و نماینده قائمش��هر از سوال خود برای 
رأی گیری می گذریم. وی به صورت مشروط و پس 
از سخنان محمدحسن ابوترابی فرد که از طرف وزیر 
اقتصاد قول داد در چارچوب اختیارات قانونی از همه 
ظرفیت های وزارت اقتصاد برای کمک به ایثارگران 

استفاده کند، از پاسخ های طیب نیا قانع شد.

گریز »مشروط« طیب نیا از کارت زرد سوم 
وزیر اقتصاد روز گذشته درباره دلایل سود بالای بانک ها به مجلس توضیح داد

www.shahrvand-newspaper.ir چهارشنبه 2 اردیبهشت 1394 | سال سوم | شماره 2546

فعال سیاسی اصولگرا: 

 جریان احمدی نژاد موجب
 عدم وحدت اصولگرایان می شود

چن��دی اس��ت ک��ه 
برخ��ی اخب��ار حاکی از 
نزدیکی جریان محمود 
رئی��س  احمدی ن��ژاد، 
دول��ت نه��م و ده��م به 
سعید جلیلی، کاندیدای 
دور  ریاس��ت جمهوری 

یازدهم است. برخی اصولگرایان بر این باورند که این 
نزدیکی هر چند امکان پذیر است اما نتایج و ثمرات 
خوبی نخواهد داشت. حسین کنعانی مقدم، دبیرکل 
حزب سبز و فعال سیاسی اصولگرا معتقد است که 
بازگشت احمدی نژاد به هر طریقی به عرصه قدرت 
از سوی مردم امکانپذیر نخواهد ش��د. مشروح این 

گفت و گو نیز در پی می آید:
آقای کنعانی مقدم با توجه به اخبار اخیر درباره 
نزدیک شدن جریان و ش�خص احمدی نژاد به 
سعید جلیلی، فکر می کنید که این مسأله چقدر 

صحت دارد یا امکان پذیر است؟
متاس��فانه یک جریان افراطی بی��ن اصولگرایان 
شکل گرفته که نمی توانیم منکر آن شویم. این جریان 
افراطی سعی می کند به احمدی نژاد نزدیک شود که 
بتوانند بازگش��ت خود را به عرصه سیاست تسهیل 
کنند. الان هم موضوع همین است. عده ای افراطی 
می خواهند به عرصه قدرت بازگردن��د و از این رو به 
هر کاری دست می زنند. از طرفی هم نزدیک شدن 
جلیلی و احمدی نژاد مس��أله تازه ای نیس��ت که از 
آن ش��گفت زده ش��ویم چون نباید یادمان برود که 
احمدی نژاد در انتخابات ریاس��ت جمهوری یازدهم 
از آقای جلیلی حمایت کرد و اص��لا یکی از دلایلی 
که اجماع اصولگرایان حاصل نشد، همین دلیل بود. 
کاندیدا شدن جلیلی با حمایت احمدی نژاد و حاصل 

نکردن وحدت. 
این جریان چه گروهی هستند؟ 

همانطور که گفت��م یک گروه افراطی هس��تند. 
درواقع این جریان از یاران قدیم احمدی نژاد هستند 
تا اعضای دولت او که سعی دارند، با حضور خودشان 
فضا را برای بازگشت احمدی نژاد به سیاست فراهم 

کنند.
به نظر شما چنین امری میسر می شود؟

خیر. چون احمدی نژاد دیگر جایگاهی میان مردم 
ندارد و بیشتر به عنوان مهره ای است که دیگران از او 
بهره می گیرند. شاید این تصور وجود داشته باشد که 
او می خواهد نیروهایش را به مجلس بفرستد تا دوباره 
به عرصه ق��درت برگردد ولی م��ن مطمئنم که اگر 
همچنین تفکر و تصمیمی باشد، مردم هرگز چنین 

کاری نخواهند کرد. 
تحلیلی وجود دارد مبنی بر این که اصولگرایان 
با اطرافیان و افراد منسوب به او مشکلی ندارند 
بلکه مشکل اصلی با شخص احمدی نژاد است. 

شما این تحلیل را می پذیرید.
خی��ر. اعتق��اد دارم بالاخ��ره کس��انی که جذب 
احمدی نژاد ش��دند یا همفکر و یا همراه او هستند و 
جدای از او نیستند. بالاخره اتفاقاتی که در سال های 
اخیر در زمان ریاست احمدی نژاد بر کشور افتاد همه 
حاصل یک اتفاق بود و اینها همه دست در دست هم 
برخی اتفاقات را به وجود آوردند. پس چطور می شود 
که ما بگوییم مثلا مع��اون احمدی نژاد که همفکر و 
نزدیک به او بوده از او جداست. به نظر من گاهی این 
تحلیل ها و مرزبندی ها بی جهت ایجاد می شود که 

برخی خود را از برخی امور مبرا کنند. 
تحلیل دیگری که وجود دارد این اس�ت که اگر 
آقای جلیلی به جری�ان احمدی نژاد بپیوندد، از 
لحاظ تشکیلاتی با یکسری از اصولگرایان دچار 

زاویه می شود. این درست است؟
بله. قطعا همین طور اس��ت که ع��ده ای در درون 
جریان اصولگرایی ک��ه از جریان معت��دل و اصیل 

هستند، دچار زاویه با او و این جریان خواهند شد. 
در نتیجه چنی�ن اقدام�ی فک�ر نمی کنید که 
رسیدن به وحدت برای اصولگرایان در انتخابات 

آتی مجلس کمی سخت باشد؟
نکت��ه ای که وج��ود دارد همین اس��ت ک��ه اگر 
اصولگرای��ان بخواهند به یک وحدت اس��تراتژیک 
برسند یعنی وحدتی با هدف انتخابات با این جریان 
زاویه می گیرند ولی اگر بنا ش��د ک��ه به یک وحدت 
جمعی برسند و همه یک لیس��ت بدهند و آنها هم 
پذیرفتند و توافقی حاصل شد، مسأله فرق می کند. 
بنابراین این وحدتی که شما می گویید 2 حالت دارد. 

بنا بر گفته شما اگر قرار باشد که اصولگرایان به 
یک وحدت اس�تراتژیک برسند و جریان آقای 
احمدی نژاد و جلیلی هم بپذیرند که این وحدت 
استراتژیک صورت بگیرد، آیا اصولگرایان با آنها 
وحدت می کنند و مس�ئولیت این افراد که شما 

گفتید افراطی هستند را برعهده می گیرند؟
مشی اصولگرایان، افراطی نیست و براساس اصول 
و موازینی که وجود دارد، مش��ی عقلانیت و اعتدال 
را دنبال می کنند. از همین جهت فکر نمی کنم که 
اصولگرایان همگرایی با افراطی گرایی داشته باشند. 
اصولگرایان س��عی می کنند که بیشتر با اعتدالیون 
همگرایی داش��ته باش��ند. از طرف دیگر، آزموده را 
آزمودن خطاست. آقای احمدی نژاد هشت سال در 
قدرت بود و اگر می خواس��ت پیوندی با اصولگرایان 
برقرار کند، در آن س��ال ها که امکانات در اختیارش 
بود، کاری می کرد نه الان که ن��ه امکاناتی دارد و نه 

جایگاهی. 
بنابراین با توجه به این که می گویید وحدتی حتی 
استراتژیک با آنها نمی کنید، ممکن است چند 

لیست از سوی اصولگرایان ارایه شود؟
بله. معتق��دم درنهایت اصولگرایان چند لیس��ت 

خواهند داشت.

موافقت نمایندگان با تغییر دستور 
بررسی اولویت دار طرح استانی شدن 

انتخابات مجلس
نمایندگان در جلس��ه علنی روز گذش��ته مجلس 
شورای اسلامی، با تغییر دس��تور طرح استانی شدن 
حوزه های انتخابیه با 142 رأی موافق، 68 رأی مخالف 
و 10 رأی ممتنع از مجم��وع 237 نماینده حاضر در 
مجلس موافقت کردند. پی��ش از این یک فوریت این 
طرح در مجلس تصویب شده بود و کمیسیون  شوراها 
و سیاست داخلی درحال بررس��ی آن بود. به گزارش 
مه��ر، در ماده 1 این ط��رح آمده اس��ت: در انتخابات 
مجلس، محدوده جغرافیایی هر استان به عنوان حوزه 
اس��تانی انتخابات محس��وب می گردد. و در تبصره 
1 این ماده نیز قید شده اس��ت تعداد نمایندگان هر 
حوزه اس��تانی معادل تعداد نماین��دگان حوزه های 
انتخابیه موجود در اس��تان است که مستند به قانون 
تعیین محدوده حوزه های انتخاباتی مجلس شورای 
اسلامی مصوب  1366/1/30 و اصلاحیه های بعدی 
آن تعیین ش��ده اس��ت. در این طرح همچنین آمده 
اس��ت: رأی دهندگان در هر حوزه انتخابیه می توانند 
به تعداد نمایندگان لازم برای استان از بین نامزدهای 
انتخاباتی استان، نمایندگان موردنظر خود را انتخاب 
کنند. حوزه های انتخابیه اقلیت های دینی از شمول 
این قانون مستثنی هس��تند. در ماده 4 این طرح نیز 
تصریح شده است: از هر حوزه انتخابیه موجود در حوزه 
استانی نامزد یا نامزدهایی که حداقل 15 درصد آرای 
صحیح مأخوذه حوزه انتخابیه موضوع تبصره یک ماده 
یک این قانون را کسب کنند و بالاترین رأی را در کل 
استان بدست آوردند، نماینده یا نمایندگان استان از آن 
حوزه انتخابیه محسوب می شوند. این طرح همچنین با 
مخالفت شدید شماری از نمایندگان نیز مواجه شده 
است ازجمله قاس��م جعفری نماینده بجنورد که در 
این باره گفته است: در ش��رایطی که کشور احزابی با 
پایه و خاستگاه مدنی که از دل مردم سرچشمه گرفته 
باشد را ندارد قرار است چطور افراد از استان رأی لازم را 
کسب کنند. بسیاری از احزاب، حزب هایی بودند که با 
آمدن دولت ها و خاستگاه دولتی شکل گرفتند و با افول 

دولت ها آنها نیز از صحنه خارج شدند. 

انتقاد یک نماینده از قوه قضائیه
نماینده مردم رش��ت در مجلس ش��ورای اس��لامی 
با انتق��اد برخی رویه ه��ای قضایی در کش��ور در نطق 
میان دستور خود خطاب به ریاست این قوه گفت: شما 
شخصیت شجاع، عادل و فرهیخته ای هستید و اقدامات 
خوب و موثری انجام داده اید. اما بعضاً تناقضاتی وجود 
دارد. 5 تن از اطرافیان آقای احمدی نژاد علیه آقای توکلی 
نماینده تهران به ناحق طرح ش��کایت کرده اند؛ آقایان 
رحیمی، مشایی، جوانفکر، بقایی و مرتضوی که سوابق 
و عملکردشان روشن است. دستگاه قضا نیز هر روز این 
نماینده خدوم را که در راستای انجام وظایف نمایندگی 
و مطابق قانون اساسی عمل کرده به دادگاه فرا می خواند. 
به گزارش ایسنا، غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی در ادامه 
افزود: گرچه هر آدم مسأله داری حق طرح شکایت دارد. 
ولی معاون رئیس جمهوری دولت سابق در رسانه ملی با 
ذکر نام به بنده 19 اتهام وارد کرد و من یک س��ال و نیم 
است که به دستگاه قضا رفت و آمد می کنم اما نتیجه ای 
حاصل نشده است. ش��ما برای این تناقض در عمل چه 

پاسخی دارید؟

»پورعلی مطلق« دبیر ستاد انتخابات 
کشور شد 

طی حکمی از سوی وزیر کشور علی پورعلی مطلق 
به عنوان عضو و دبیر س��تاد انتخابات کشور منصوب 
شد.  به گزارش تسنیم، عبدالرضا رحمانی فضلی وزیر 
کشور در قسمتی از حکم پورعلی مطلق عضو و دبیر 
ستاد انتخابات کشور، آورده اس��ت: ضمن برگزاری 
جلسات مستمر با کلیه دست اندرکاران امر انتخابات 
و پیگیری موضوعات و مصوبات، همچنین بکارگیری 
نیروهای متعهد و متخصص جهت برگزاری انتخابات 
ش��کوهمند در ش��أن ملت بزرگ ایران ک��ه در آن 
حقوق انتخاب کنندگان و انتخاب شوندگان به عنوان 
حق الناس برابر مرّ قانون و در فضایی توأم با نش��اط و 
آرامش باشد اهتمام نموده و با استفاده از کلیه امکانات 
و ظرفیت ها، ضمن هماهنگی و نظارت رئیس ستاد 

انتخابات کشور در انجام وظایف محوله موفق باشید.

پرونده خبرنگار صهیونیستی در 
ایران روی میز  کمیسیون امنیت ملی

عضو کمیس��یون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس شورای اس��لامی از بررسی حضور خبرنگار 
صهیونیستی که در پوشش گردشگر به ایران آمده 
بود، در کمیس��یون متبوع خود خبر داد. به گزارش 
تس��نیم، محمدصالح جوکار دراین باره گفته است: 
هفته قبل نیز در رابطه با این موضوع صحبت کردیم و 

قرار شد از دستگاه های مربوطه هم سوال کنیم.

تکذیب گروگانگیری 18 پاسدار 
ایرانی توسط گروهک جیش العدل

نماینده م��ردم زاب��ل، زهک و هیرمن��د گروگان 
گرفته ش��دن 18 نفر از نیرو های س��پاهی در استان 
زاهدان توسط جیش العدل را تکذیب کرد. به گزارش 
خانه ملت، سیدباقر حسینی در این باره گفته است:  دو 
شب گذشته، جیش العدل گروهک تروریستی کشور 
پاکس��تان در بیانیه ای ادعا کرد ع��ده ای از نیروهای 
سپاهی ایران را دستگیر کرده است. عضو کمیسیون 
امنیت مل��ی و سیاس��ت خارجی مجلس ش��ورای 
اس��لامی ادامه داد:  این گروه تروریس��تی ادعا کرده 
بود که طی درگیری با نیروهای قدس سپاه، 18 نفر 
پاسدار ایرانی را به گروگان گرفته است که با پیگیری 
از مسئولان استانی مش��خص شد این گروگانگیری 

ادعایی بیش نیست.

وزارت کشور

ش�هروند| ورود پول های کثی��ف به حوزه های 
مربوط به قدرت هنوز در صدر س��والاتی است که 
از وزیر کشور پرس��یده می شود، حتی هنگامی که 
رحمانی فضلی در نشست شورای اجتماعی کشور 
هم حاضر می ش��ود، این موضوع در صدر سوالاتی 
قرار دارد که خبرنگاران از وزیر کش��ور می پرسند. 
پاس��خ رحمانی فضلی ب��ه این س��وال البته همان 
مواضعی اس��ت که پی��ش از این هم تک��رار کرده 
است او دراین باره گفته اس��ت: بنده به عنوان وزیر 
کشور وظیفه دارم وقتی مجلس توضیحی از بنده 
می خواه��د ارایه کنم و این آمادگ��ی به طور کامل 

وجود دارد.
به گزارش فارس، وزیر کشور دراین باره می گوید: 
ما در این رابطه قانون پولشویی را داریم و همچنین 
باید قانون ضد پولشویی به طور کامل اجرا شود که 
اجرای آن می تواند نتایج مثبتی را به همراه داشته 
باشد. ما آمادگی کامل داریم مدارک و اسنادی که 

از ورود این پول ها عمدتاً از راه قاچاق 
مواد مخ��در و کالا و بقیه روزنه ها در 
حوزه های اقتصادی بوده، به مجلس 
شورای اس��لامی و نمایندگان ارایه 

کنیم.
وی با بیان این که مصداق هایی هم 
در این رابطه وجود دارد که اسناد آن 
را ارایه خواهیم داد، گفته اس��ت: ما 
البته این انتظار را هم از مجلس داریم 

که به دولت و قوه قضائی��ه کمک کند تا بتوانیم در 
این راه موفق عمل کنیم. عملی شدن این موضوع 
می تواند بستر و شرایط رقابت اقتصادی سالم را در 
جامعه به وجود آورد و همچنین اجرای این موضوع 
موجب ارتقای سلامت اقتصادی در کشور خواهد 
شد. همزمان حسین سبحانی نیا عضو هیأت رئیسه 
مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با خبرگزاری 
خانه ملت از حضور وزیر کش��ور در یکی از روزهای 

یکشنبه یا چهارش��نبه هفته آینده 
برای توضیح در مورد پول های کثیف 

در صحن علنی مجلس خبر داد.
وزیر کشور در این نشست همچنین 
درباره روند قانونی درخواست مجوزها 
برای تجمع توس��ط افراد و گروه های 
خاص نیز گفته اس��ت: تجمع اگر به 
این معنا باش��د که افرادی بخواهند 
در یک مکان��ی جمع ش��ده و حرف 
خودش��ان را بزنند می توانند برای این کار به صورت 
قانونی از وزارت کش��ور درخواس��ت مجوز کنند و 
این وزارتخانه هم پس از بررس��ی کارشناسی خود 
موافقت و مخالفت خ��ود را ابلاغ می کند. اما اگر این 
تظاهرات هم به صورت فردی و هم جمعی به صورت 
غیرقانونی باشد ما مصمم هستیم با این گونه اقدامات 
برخورد کنیم زیرا این رفتاره��ا به مصلحت قانون، 

کشور و مردم و جامعه نیست.

رحمانی فضل��ی اضافه ک��رده اس��ت: البته تذکر 
لسانی، مشورت دادن و ... وظیفه هر مسلمانی است 
که انجام دهد اما گر این رفتارها و این اقدامات مخل 

امنیت شود با آن برخورد می کنیم.
او درباره چگونگی ادامه فعالیت گشت های ارشاد 
هم گفته است: وظیفه نیروی انتظامی ارتقای امنیت 
اخلاق عمومی است و در این حوزه قانونی که بر دوش 
نیروی انتظامی گذاشته شده حتماً انجام خواهد شد.

وزیر کش��ور خاطرنش��ان کرده اس��ت: البته اگر 
در این رابطه ش��بکه هایی به صورت س��ازمان یافته 
فعالیت داش��ته باش��ند حتماً برخ��ورد لازم با آنها 
صورت می گیرد اما اگر به این معنا باشد که این گونه 
اقدامات )گشت ارش��اد( منجر به نارضایتی و تنش 
شود این اتفاقات نخواهد افتاد البته نیروی انتظامی 
آموزش های بس��یار خوب��ی در این زمین��ه دیده و 
پیرامون این موضوع نیز مش��کلی در  سال گذشته 

نداشتیم.

وزیر کشور در جمع خبرنگاران: 

درباره پول های کثیف سند ارایه می کنم
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